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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

  

Ikt.szám: Krs/988-5/2019. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2019. április 15. napján 8:15 

órakor megtartott  nyilvános üléséről. 

 

Helye: Faluház Salföld.  

 

Jelen vannak:  

 

Fábián Gusztáv polgármester 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

Kovács István képviselő  

 

Tanácskozási joggal jelen van:  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző 

 

Horváth József  alezredes Tapolcai Rendőrkapitányság részéről 

 

Jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a testület teljes 

létszámban jelen van, tehát határozatképes.  

Az előző ülés óta eltelt időszakot ismerteti, megtörtént a március 15-i megemlékezés. 

Megkezdődik a nagy pályázati szezon a faluprogramban, a falu szépítést megkezdik, megindult 

a „Kőtenger” javítása, építése. A lejárt határidejű határozatokról készült jelentést ismerteti, 

melyet javasol elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

31/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

jelentés elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról készült 

jelentést elfogadja. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a meghívóban szereplő napirendeket javasolja elfogadásra.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

32/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

napirend elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2019. április 16-i ülés napirendjét az 

alábbiak szerint elfogadja:  

 

1.) Közrendvédelmi beszámoló  

2.) Házasságkötések hivatali helyiségen, illetve hivatali munkaidőn  

kívüli engedélyezéséről, valamint az azokért fizetendő  díjak 

mértékéről szóló  önkormányzati  rendelet módosítása 

3.) Törvényességi felhívás megtárgyalása a településkép védelméről 

szóló rendelet vonatkozásában 

4.) Falugondnoki beszámoló elfogadása 

5.) Rákóczi  Szövetség támogatási kérelme  

6.) Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat 

támogatási kérelme  

7.) Gyermekvédelmi és gyámügyi feladatok 2018. évi értékelésének elfogadása 

8.) Háziorvosi asszisztens kinevezése  

9.) Magyar Falu Program keretében pályázat benyújtása 

10.) Temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálata 

11.) Beszámoló az önkormányzatok részvételével működő társulások 2018. évi 

tevékenységéről 

         
 

1.) Közrendvédelmi beszámoló  

 

Fábián Gusztáv polgármester: első napirend a közrendvédelmi beszámoló. Köszönti a 

jelenlévő Horváth Alezredes Urat. Kérdezi, hogy kívánja-e kiegészíteni a beszámolót.  

 

Horváth József alezredes: köszönti a megjelenteket. Statisztikai adatok tekintetében nyugodt 

és szerencsés a település. Jó pár évvel ezelőtt, talán a kezdetek kezdetén volt, hogy a Majornál 

történtek vagyon elleni bűncselekmények a szezonban. Volt egy olyan időszak, hogy az ezzel 

kapcsolatba hozható bűnelkövetői csoportokat sikerült felszámolni. Azonban az idei évben 

loptak el gépjárművet a területükről, amire több mint tíz éve nem volt példa, de aztán sikerült 

elfogni ezt az elkövetői kört, mely ugyan Salföldet nem érinti. Ez az elkövetői kör már 

Budapestre fel is szállította a gépjárművet és igazából elég komolyan, szervezetten működik, 

így a településeken lévő kamera rendszerekre nagy hangsúlyt kívánnak fektetni a felmérésben 

is. Ezért kéri a segítséget az ügyben, hogy ha van olyan magánház, amely kamerája közterületi 

részt is lát, akkor arról kérnek információt, mert ezekben az esetekben nagyon hasznos 

információ lehet, hogy hány órakor, milyen típusú autó közlekedett, mert bűnügyi szempontból 

elég sok releváns adatot tudnának tisztázni és így a felderítés sokkal eredményesebb tudna 

lenni. Azonban úgy gondolja, hogy Salföld településen 2019-ben sem fog több bűncselekmény 

történni, sőt csökkenteni szeretnék. Két vagyon elleni bűncselekmény volt összesen, de a 
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probléma ezekben a vagyon elleni bűncselekményekben, hogy nem a település központját 

érintik már, hanem a kieső nyaraló ingatlanokat, vagy pince ingatlanokat. Az nehezíti bizonyos 

esetekben a döntést és a bizonyítást, hogy hosszú idő telik el az elkövetés óta és így a nyomok 

tönkre mehetnek, esetleg nyitva marad az ingatlan, az eső bever és ami nyomrögzítésre 

lehetőséget adna azok úgy szennyeződnek, hogy a technikus nem tud nyomot rögzíteni. Úgy 

gondolja, hogy ez a kettő vagyon elleni bűncselekmény nagyon jó szám, bár akinek a sérelmére 

elkövették az nem így látja, de megtesznek mindent annak érdekében, hogy felderítsék az 

elkövetőket. A tavalyi év időszaka változásokkal teli volt a rendőrség életében, mely a tapolcai 

kapitányságot is érintette. Még az év elején a határra kellett utazni, majd az év közepétől már 

nem kellett csapaterős tevékenységet végrehajtani, pontosabban határszolgálatot ellátni. Ezért 

a belső részekre tudták átcsoportosítani ezeket az erőket, azonban a nyári idegenforgalmi 

szezonban a megerősítő erők, akik a korábbi években voltak, azok nagyon minimálisra 

csökkentek. Ezeket az eredményeket mondhatja azt, hogy a saját állományukkal érték el, 

melyre nagyon büszke. Nagyon nehéz évet tudnak maguk mögött és a 2019. évben sem látja a 

könnyebbséget. Kéri, hogy ha valakinek van valamilyen gondja, problémája, akkor azt a lehető 

legrövidebb úton és időn belül jelezze, hogy tudjanak róla, mert akkor tudnak orvosolni 

problémákat, akármi is legyen az. Közbiztonsági szempontból problémát nem lát a településen, 

nincs olyan notórius, visszatérő jellegű cselekmény, ami bármilyen problémát is okozhatna. A 

közlekedés biztonságával kapcsolatban nem lát problémákat, bár hozzá kell tenni, hogy minden 

településnek van egy szerkezete és azon a szerkezeten nem nagyon lehet változtatni, 

módosítani. A település közlekedésbiztonsági szempontból jó helyzetben van, ami veszélyes 

útszakasz, az a kettő kihajtója az ábrahámhegyi összekötő útra. Az a kettő kereszteződés 

véleménye szerint azért veszélyes, mert addig, amíg kint van a rendőr, addig betartják a 

sebességet, de ha már nincsen ilyen jellegű kontroll, akkor akadnak olyanok, akik nem tartják 

be a szabályokat. Sajnos ezeknek a felszámolásában is részt kell vállalni, de ez hol sikeres, hol 

kevésbé sikeres. Fő baleseti okok között szerepel a gyorshajtás és az ittas vezetés, ez a legfőbb 

szegmense most a munkájuknak, amit kifejezetten ellenőrizni és kontrollálni kell annak 

érdekében, hogy a sérüléses balesetek és a halálos balesetek számát csökkentsék.  

A tapolcai rendőrkapitányság illetékességi területén az útjaikon sajnos kettő személy az elmúlt 

évben elhunyt, mely az 54 településhez viszonyítva azt mondható, hogy elfogadható szám. 

Azonban céljuk az, hogy ezt a számot nullára redukálják. Az igazgatásrendészeti tevékenysége 

az osztálynak annyiban merül ki, hogy a lőfegyverrel rendelkező személyeket ellenőrzik a 

településen, ezzel kapcsolatosan problémát nem tapasztaltak. 2019. évi célkitűzések 

megvannak, abban az irányba kívánnak elmozdulni, hogy ezek a célok megvalósuljanak és még 

jobb közbiztonságot és közlekedésbiztonságot tudjanak garantálni a nyaralóknak és az állandó 

lakóknak. Köszöni a figyelmet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tudomása szerint magánszemély kamerája nem pásztázhatja 

az utat.  

 

Horváth József alezredes: felderítés során ezzel nem foglalkoznak. A digitális világ másfajta 

bűnelkövetési módszereket hozott, sokkal korszerűbb, praktikusabb módszereket alkalmaznak. 

Viszont ezek a csoportok azt nem tudják követni, hogy ki, mikor van otthon, vagy hol 

helyezkedik el az autó. Ezért az adott területre szükséges elmenni és előtte nap felderítik a 

területet ehhez szükséges autó és nem cserélnek annyiszor autót.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy hamis rendszámmal nem szoktak 

játszani.  
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Horváth József alezredes: nem, mert a főközlekedési utakon elhelyezkedő Véda kapuknál 

elhaladó autók regisztrálva vannak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy a kamera felvételeket kötelező megmutatni a 

rendőrségnek.  

 

Horváth József alezredes: az együttműködések terén csak akkor lehet előre lépni, ha mindenki 

hajlandó együtt dolgozni. Egyfajta szervezetként kellene, hogy együttműködjenek, akár a 

lakossággal is.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben tudomást szereznek magánszemély kamerájáról, 

akkor természetesen rákérdeznek, hogy hajlandóak-e közreműködni a rendőrséggel. Ezeknek a 

kameráknak rögzítő funkciójuk kell, hogy legyen.  

 

 Horváth József alezredes: a magánházak kamerái akár 30 napot is rögzítenek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy ha van egy autó, amelynek lejárt a forgalmija, 

van rajta rendszám közterületen áll, akkor meddig állhat ott. 

 

Horváth József alezredes: 30 napos határidők vannak emlékei szerint, rendszámtábla nélküli 

autóról beszélhetnek, mert azt nem tudják, hogy mikor helyezték el. Véleménye szerint nincsen 

akadálya. Amennyiben nincsen hatósági jelzése, akkor 30 nap után elszállíthatja az 

önkormányzat. Azt le tudják ellenőrizni, hogy nem-e kőrözik, mert a rendszám, alvázszám 

adott.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem tudja a tárolás célját, mert az egyik egy roncsautó, három 

havonta megkérdezi, hogy mi a tervük, de nincs terv. Véleménye szerint szabálytalanul állnak 

az autók, őt mindig kérdezik, hogy az önkormányzat miért nem intézkedik.  

 

Horváth József alezredes: megnézi a helyszínen.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszöni a beszámolót javasolja elfogadásra. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

33/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

közrendvédelmi beszámoló elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2018. évre vonatkozó közrendvédelmi 

beszámolót elfogadja.  

 

Horváth József alezredes a helyiséget elhagyja.  
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2.) Házasságkötések hivatali helyiségen, illetve hivatali munkaidőn  

kívüli engedélyezéséről, valamint az azokért fizetendő  díjak mértékéről szóló  

önkormányzati  rendelet módosítása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: mindenki olvasta az előterjesztést. A hivatali munkaidőn kívül 

és hivatali helyiségen kívül tartandó házasságkötések díjai kerülnek megemelésre, illetve az 

anyakönyvvezetőnek fizetendő díjazás is.   

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a nettó díj volt a legnagyobb probléma, ezért 

került bruttó 15.000 Ft díjazás megállapításra.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nem a változtatással kapcsolatban lenne kérdése, 

hanem azzal, hogy az anyakönyvvezető munkaideje mindenhol a hivatal munkaidejéhez 

alkalmazkodik, ugyanis a házasságkötések nagy része mindig hétvége, sehol nem csinálnak 

olyat, hogy rugalmas munkaidő.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: biztos, hogy Budapesten, ha valaki csak 

anyakönyvvezető ott lehet, de itt a hivatalban az anyakönyvvezetők ezer más dolgot is 

végeznek. A törvényben is benne van, hogy ezt így kell szabályozni, szabadnapot kell, hogy 

kapjon, vagy pedig díjazást. Szabadnapot hiába is kapna, nem tudja kivenni, mert még a 

szabadsága is benn van, tehát ez egy törvény adta lehetőség.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben nincsen több kérdés, javasolja a rendelet 

módosítás elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

4/2019. (IV. 29.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

a házasságkötések hivatali helyiségen, illetve hivatali munkaidőn kívüli 

engedélyezéséről, valamint az azokért fizetendő  díjak 

mértékéről szóló 10/2017. (V. 08.) önkormányzati  rendelet módosításáról 

 

3.) Törvényességi felhívás megtárgyalása a településkép védelméről szóló rendelet 

vonatkozásában 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a Kormányhivatal hosszú levélben hívja fel a figyelmet a 

településképi rendelet problémáira. Ezt a problémát szükséges orvosolni, meg kell keresni a 

rendelet készítőjét, hogy a módosítást dolgozza ki.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: mivel 60 nap van rá, ezért mindenképpen meg kell 

keresni azt, aki elkészítette.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a rendelet módosításának ugyanaz a menete, 

mint az eredeti rendelet megalkotásánál, a rendelet minden pontját szakmailag át kell vizsgálni.  
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Most azt kell elfogadni, hogy a törvényességi észrevételben foglaltakkal egyetért a testület és 

azt elfogadja.  

 

Kovács István képviselő: ezt akkor 2017. decemberében nagyon gyorsan, hamar el kellett 

fogadni, illetve meg kellett alkotni. Azt nem érti, hogy akkor a tervező úr egyeztetett 

mindenkivel, akkor hogy lehet, hogy ennyi baki van benne.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: akkor nagyon hirtelen kellett dönteni, nem voltak 

hozzá szempontok, útmutatások.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: minden településre érkezett törvényességi 

észrevétel.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a törvényességi felhívás elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

34/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

a településkép védelméről szóló 20/2017. (XII.22.) önkormányzati 

rendelettel kapcsolatos törvényességi felhívásról 

 

                  Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

VE/53/954/2019. számú törvényességi felhívásával egyetért, az abban leírtakat elfogadja, 

gondoskodik a felhívásban közölt jogszabálysértések megszüntetéséről a településkép 

védelméről szóló 20/2017. (XII. 22.) önkormányzati rendelete, valamint Településképi Arculati 

Kézikönyv felülvizsgálatával illetve módosításával. 

 

 Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

 Határidő: 2019. május 29. 

 

4.) Falugondnoki beszámoló elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: részéről elolvasta, köszöni a falugondnok munkáját, sajnos 

tényleg egyre kevesebb a lakosság. Kérdezi, hogy a falugondnok kívánja-e kiegészíteni a 

beszámolót. 

 

Kovács István  (képviselő) falugondnok: egyetlen egy problémája van mindig, hogy a 

helyettesítés nincsen megoldva. Beteg volt egy hétig és betegen volt kénytelen ellátni a feladatát 

és nem tud szólni senkinek a helyettesítésről. Arra kéri a testületet, hogy a helyettesítést 

valahogyan oldják meg.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy milyen tippje van rá. 

 

Kovács István  (képviselő) falugondnok:  a szomszéd település falugondnokával volt egy 

megállapodásuk, de az nem ment, ugyan megkötötték Ábrahámheggyel azért, hogy a 
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törvényességnek megfeleljenek. Minden falugondnok ugyanabban az időpontban látja el a 

feladatát, tehát nem lehet azt mondani, hogy „végezd el az én munkámat is”. Ha bármi történik, 

akkor valakit igénybe lehessen venni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: volt olyan lehetőség, hogy be lehetett iratkozni falugondnoki 

tanfolyamra, de nem volt rá jelentkező. Pontosan arra a célra, hogy elvégzi a tanfolyamot és 

helyettesíthet. 

 

Kovács István  (képviselő) falugondnok: egy ilyen tanfolyam költsége 500.000 Ft, ez nem 

úgy megy.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ha valaki elvégez egy ilyen tanfolyamot nyilván 

dolgozni szeretne ebben a munkakörben.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: minden falugondnok dolgozik, tehát a helyettesítés nem 

megoldható, honnan vegyenek szabadfoglalkozású falugondnokot.  

 

Kovács István  (képviselő) falugondnok:  eddig is megoldotta, de azért valamit lépni kellene 

ebben az ügyben.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kellene egy fregoli falugondnok, aki mindig 

helyettesít mindenhol, nyilván ez minden községben probléma. Szükség lenne egy olyan 

személyre, aki tényleg elvégzi a tanfolyamot, nincsen egyik településen sem foglalkoztatva, de 

minden egyes alkalommal, ha valaki szabadságon van, akkor helyettesítene.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ennek az univerzális szakembernek, ha átmegy 6 faluval 

arrébb akkor minden nénikét ismernie kell.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: ez az álom kategória. Kezdődik ott, hogy ki a 

foglalkoztató, a másik pedig az, hogy nincs ilyen személy, akivel ez megoldható lenne. 

Általában a polgármesterek helyettesítik a falugondnokokat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ennek a személynek adóképes vállalkozónak kellene lenni.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a hivatalon belül 6-7 településen működik 

falugondnoki szolgálat az esetlegesen kivitelezhető lenne, hogy vállalkozói szerződés 

keretében megbíznak egy erre alkalmas személyt ezen feladatok ellátására. Ezt nagyon össze 

kellene koordinálni még a szabadságok tervezhetők, de a betegségek nem.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben a falugondnok beteg, akkor nincsen szolgáltatás, 

ez viszont lehetséges, ki tudja? Amennyiben nincs több kérdés, akkor javasolja a beszámoló 

elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

35/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 
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falugondnoki beszámoló elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a falugondnok 2018. évi tevékenységéről 

készült beszámolót elfogadja.  

 

5.) Rákóczi  Szövetség támogatási kérelme  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a következő napirend a Rákóczi Szövetség támogatási 

kérelme. Az elmúlt évben a támogatás le lett szavazva. A határon túli magyarok beiratkozását 

támogatja főleg a magyar iskolákba, óvodákba. 10.000 Ft összegű támogatást ajánlana a 

szövetség számára.  

 

Kovács István képviselő: tavaly azt mondta, hogy nem. Úgy van vele, hogy ha 10 kérelem 

érkezik, akkor mind a tízet támogatják. Olyan helyzetben van az önkormányzat, hogy nem 

egyszerű lavírozni, várhatóan az idei évben a költségek is növekedni fognak. Itthon is a saját 

falujukban is lehet ezt az összeget elkölteni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a saját házuk táján kellene a segítségre szorulókat 

támogatni. Jönnek majd a környékről is kérések inkább azt gondolja előbbre valónak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy aki egyetért azzal, hogy a Rákóczi Szövetséget 

10.000 Ft-tal támogassák, kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 1 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

36/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

támogatási kérelem elbírálásáról  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Rákóczi Szövetség (Székhely: 1027 

Budapest, Szász Károly u. 1.) támogatási kérelmét elutasítja.  

Felhívja a polgármestert, hogy az Egyesületet a döntésről értesítse. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal. 

 

6.) Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat 

támogatási kérelme  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a szolgálat részéről a tavalyi évben is érkezett támogatási 

kérelem a hátrányos helyzetű gyermekek táboroztatása vonatkozásában. A kérelemben 

ismertetik a tavalyi évben lebonyolított tábor programját. Ezen kérelem vonatkozásában is 

10.000 Ft támogatást javasol.  
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Kovács István képviselő: nyári táborokat nemcsak a kistérség szervez, hanem az iskolák is, 

egyházi szervezetek stb. Szép dolog az, hogy aki olyan helyzetben van, azt támogatni kellene.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: jó lenne azt megtudni, hogy mennyi volt a 

hozzájárulás a családok részről.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nincsenek ilyen adatok, csak a tavalyi táborról a tények 

vannak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a költségekre azért rákérdezne és utána térjenek vissza 

rá.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az sincs itt leírva, hogy ez ingyenes lenne a családok számára.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: azt tanácsolja, hogy napolják el, véleménye szerint 

nem késtek el semmivel. Kérdezzenek rá azokra a dolgokra, amelyek érdekelné a testületet.  

 

Kovács István képviselő:  egyetért, de gondolja, hogy aki ezt a tábort szervezi, az csak utána 

jár, hogy ki az a hátrányos helyzetű gyermek, aki ezt igénybe veheti. Nyilván az érintett 

településekről szedik össze, ebben nem akar kételkedni. A következő ülésig próbáljanak ebben 

adatot kérni, mivel annyira nem sürgős.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: vállalja, hogy felhívja az intézményvezetőt és 

tájékozódik, vagy ha valaki személyesen ismeri. 

 

Kovács István képviselő: ismeri személyesen az intézményvezető asszonyt, úgy hogy felveszi 

vele a kapcsolatot.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: összefoglalva az elhangzottakat elmondja, hogy a testület a 

döntést elnapolja tekintettel arra, hogy a támogatási kérelem vonatkozásában tájékozódik, 

illetve adatot gyűjt a szolgálattól.  

 

7.) Gyermekvédelmi és gyámügyi feladatok 2018. évi értékelésének elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a törvény szerint minden év május 31-ig ezt a beszámolót el 

kell fogadni. Ismerteti a beszámolót, a családgondozó rendszeresen jár a faluban, amennyiben 

bármilyen probléma van, akkor rendelkezésre áll. Javasolja a 2018. évi értékelés elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

37/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló  

2018. évre vonatkozó átfogó értékelés elfogadásáról 
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Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatok ellátásáról szóló 2018. évre vonatkozó értékelést elfogadja. 

Utasítja az alpolgármestert, hogy az értékelést küldje meg a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

részére.   

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2019. június 15.  

 

8.) Háziorvosi asszisztens kinevezése  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ebben az ügyben nem tájékozódott, kéri az aljegyző asszonyt, 

hogy mondja el az ezzel kapcsolatos információkat.  

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: az asszisztencia eddig is biztosítva volt, csak 

félévente hosszabbításra került, ugyanúgy, mint a doktornővel a szerződés. Ez közalkalmazotti 

státusz és az asszisztens számára hátránnyal jár, hogy mindig csak hat hónapra szól a szerződés, 

ezért kellene határozatlan időre kinevezni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy eddig is a három település fizette ezt a költséget. 

 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: igen, ez eddig is így történt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát semmi nem változik, csak az asszisztensi feladatok 

ellátását határozatlan időre állapítják meg. Javasolja, hogy a testület adja hozzájárulását az 

asszisztens kinevezéséhez.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

38/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

Háziorvosi asszisztens kinevezéséről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárulását adja, hogy Horváth 

Zsuzsanna (8300 Tapolca, Fő utca 2.) a Kővágóörs – Kékkút – Salföld háziorvosi körzetben, a 

háziorvosi asszisztensi feladatok ellátására, 3 hónap próbaidő megjelölésével, határozatlan 

időre, 2019. július 1. napjától kinevezésre kerüljön.  

A kinevezésről Kővágóörs Község Önkormányzata dönt. 

  

A Képviselő-testület Horváth Zsuzsanna illetményét 215.000,- Ft-ban a következők szerint 

javasolja megállapítani: 

- fizetési osztályhoz fokozathoz tartozó garantált illetmény: 124.048 Ft  

- garantált bérminimumra való kiegészítés: 70.952 Ft, 

- szakdolgozó kiegészítő díjazása: 20.000 Ft. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről Kővágóörs Község Polgármesterét értesítse.  
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Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: azonnal. 

 

9.) Magyar Falu Program keretében pályázat benyújtása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a pályázatot készítik a pénzügyes kolléganővel, bizony van 

olyan kérdés a pályázatban, hogy esetleg felmerülhet-e önerő. Arra gondolt, hogy merüljön fel 

ez az önerő 150.000 Ft-os tétel keretében, hátha ez a döntés pozitív elbírálásánál számít a 

bírálóknál.  

 

Kovács István képviselő: az a lényeg, hogy sikeres pályázatuk legyen.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt az összeget a tartalék terhére tudják biztosítani.  

Amennyiben nyerne a pályázat, akkor nagyon jól előre haladnának ebben a kérdésben.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: mondhatják ezt a 150.000 Ft önerőt, de ha nyer, akkor 

nem emiatt fog nyerni.  

 

Kovács István képviselő: az önkormányzat több témában szeretetet volna pályázni, most 

konkrétan csak az orvosi rendelőre van lehetőség. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: kért árajánlatot a faluház felújítására is, egy tervezői 

árajánlatot, vagy kivitelezői árajánlatot kell benyújtani. Az orvosi rendelő vonatkozásában 

kivitelezői árajánlatot nyújtanak be. A faluháznál egy tervezői árajánlat jönne, amennyiben az 

megérkezik, akkor tájékoztatja a testületet. Ez egy olyan pályázat, ahol 15 millió forintot lehet 

a felújításra költeni meglévő épület esetében, 5 millió forintot programokra úgy, hogy lehet 

venni hozzá berendezést és 3 millió forintot egy éves munkaviszonyra. Az 5 milliós programos 

és 3 milliós munkaviszonyos pályázatról lemondana, csak komplikációt okoz.  

A faluházi programban már 70 millió van adva a 750 millióból, háromszoros a túljelentkezés, 

tehát nagyon kétesélyes, hogy Salföld az első körbe bekerülne-e. Egyébként az orvosinál is 

három-négyszeres a túljelentkezés a pénzre. Ezek a legkomolyabb pályázatok és mindenkinek 

csak azt tudják javasolni, hogy keveset írjon be.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: most amikor pályázatokat írt, akkor volt egy oktatás 

és azt tanácsolták, hogy a maximális összeg 60 %-ára érdemes pályázni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az orvosi rendelőnél a tető a legfontosabb és akkor egy óriási 

probléma megoldódna. A faluban lévő katolikus iskola ügyében is vannak harcok, ott is 

ugyanaz a feltétel, mint a faluháznál.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: de abban az esetben az egyházzal kell együtt pályázni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kiderült, hogy csak a plébános, vagy az egyházközség 

pályázhat. A plébános nem nagyon szeretné, de ostromolják különböző egyének, akik ráadásul 

még nem is salföldiek. Azért veszélyes, mert ha egy komoly ember ír egy pályázatot és azt 

elfogadják, akkor tuti, hogy Salföld más területen egy forintot sem kap.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: de meg van, hogy az egyház kivel együtt pályázhat.  
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Fábián Gusztáv polgármester: nincsen ilyen, kiderült, hogy ezt lehet csinálni az 

önkormányzat feje felett és ki is ütheti az önkormányzati pályázatokat. Ha agilis a plébános, 

akkor pályázik és a saját faluját hozza hátrányos helyzetbe.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: lehet, hogy jobban járnak, ha társulnak.  

 

Kovács István képviselő: az egész iskola sorsát nem érti, eddig is nagy kérdőjel volt és 

homályos felhőbe úszott a sorsuk, megint nem a falu dönt felette.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: van olyan, hogy együtt adja be az egyház az 

önkormányzattal, legalább is az első kiírásban ez volt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: már nem így van, a pályázó személye a döntő. Egyedül az 

egyházközség, vagy a katolikus plébános.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: először még úgy volt, hogy civil szervezettel, vagy 

önkormányzattal együtt pályázhat az egyház.  

 

Kovács István képviselő: kérdezi, hogy az iskolával kapcsolatos pályázatot ki indította el, ki 

akar pályázni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy ábrahámhegyi polgár.  Kéri a testületet, hogy aki egyetért 

azzal, hogy 150.000 Ft összegű önrészt vállaljanak az orvosi rendelő pályázatba, kézfeltartással 

jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

39/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

Magyar Falu Program keretében orvosi rendelő felújítása 

 támogatásra pályázat benyújtásáról 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyar Falu Program kihirdetéséről 

szóló 1669/2018. (XII.10.) Korm. határozat „orvosi rendelő, orvosi eszközök” alprogramja 

alapján az önkormányzatok tulajdonában lévő orvosi rendelő fejlesztésének támogatására 

pályázatot nyújt be. 

A pályázat keretében az alábbi fejlesztést kívánja megvalósítani: 

Salföld Község Önkormányzata tulajdonában lévő orvosi rendelő épület (hrsz 28) 

tetőszerkezetének felújítása. 

A fejlesztés megvalósításához Salföld Község Önkormányzata 150.000 Ft önerőt biztosít 

költségvetésének tartaléka terhére. 

A Képviselő testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására. 
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Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2019. április 26. 

 

 

10.) Temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálata 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a temető díjakkal kapcsolatban javasolja, hogy az úgynevezett 

megváltott sírhelyeken az urnás rátemetésre is kérjen pénzt az önkormányzat, mert jelenleg az 

van, hogy az illető meghal és van egy régi sírhelye a családnak, de a sajnos a 30 évvel 

ezelőttiekről nincsen adat, hogy érvényes-e, ez is probléma, de másik az, hogy ha rátemet egy 

régi sírhelyre, akkor ezért fizessenek. Most folyamatosan megy ez a rátemetés az urnával. Az 

önkormányzatnak viszont fenntartási költsége a temetővel kapcsolatban, ami nem is kevés, több 

százezer forint. Egyenlőre ez egy javaslat lenne, hogy felülvizsgálatot kérnének. Van itt ez a 

bizonyos 25 éves helyhasználat. A szövegben úgy szerepel, hogy: „rátemetés esetén biztosítani 

kell a temetési hely legalább 25 éves használatát. Rátemetés esetén a meghosszabbított 

sírhelyhasználati időre vonatkozó arányos sírhelyhasználati díjat kell megfizetni.” Tehát ezzel 

a 10.000 Ft-tal az urnás rátemetéssel egyben meghosszabbítják a 25 éves sírhelyet.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: nem, ezt jogszabály mondja ki, mert ez nem a 

rendeletben, hanem a törvényben szerepel. Ha valaki rátemet, akkor, amikor rátemették  az új 

koporsót, akkor onnantól neki is biztosítani kell a 25 évet és akkor csak az időarányos részt kell 

megfizetni. Tehát, ha az első személynek megváltották a sírhelyet 25 évre és a következő 

személy oda kerül 10 év múlva, akkor csak a plusz éveket kell megfizetnie időarányosan.  

Fábián Gusztáv polgármester: az a baj, hogy azt nem lehet tudni, hogy a sírhelyet mikor 

váltották meg.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a régi síroknál abból lehet kiindulni, hogy mi 

van a síremléken és onnantól kell számítani a 25 évet. A salföldi rendeletben az szerepel, hogy 

egy sírhelybe egy koporsó, vagy egy urna helyezhető, gyakorlatilag ezzel azt is kimondta a 

testület, hogy nincsen rátemetés.  

Kovács István képviselő: a rátemetés elég problémás dolog, nyilván  követni kell valakinek 

az egész temető sorsát. 

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a rendelet előbb ismertetett szakasza kizárja a 

rátemetés lehetőségét.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ezt kellene kivenni a rendeletből, hogy nem lehet 

rátemetés.  

Fábián Gusztáv polgármester: ha kiveszik az egy koporsó, egy urna kérdést, akkor lehet 

rátemetni, akkor meg lehet határozni, hogy onnantól kezdve mennyibe kerül.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: az biztos, hogy rátemetéseknél ezt a szabályt 

alkalmazni kell.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor annyit kellene, hogy lehet rátemetés és kihúzzák az egy 

koporsó, egy urna mondatrészt. Azt írják, hogy koporsóra való rátemetés urnával „x” forintba 

kerül attól függetlenül megváltották, vagy nem váltották meg a sírhelyet. 
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Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: a koporsós temetésnél van az időarányos 

fizetés, az urnás temetés nem hosszabbítja meg a sírhely használatot.  

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja úgy módosítani a rendeletet, illetve küldjék el 

felülvizsgálatra, hogy kihúzzák az egy sírhelybe, egy koporsót lehet temetni és ki kell húzni, 

hogy urnát. Urnát lehet majd továbbra is, koporsót csak egyet. Az urnás rátemetés díja 10.000 

Ft.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: tehát akkor úgy fog szerepelni a rendelet 

tervezetbe, hogy „egy sírhelybe egy koporsó, vagy kettő urna helyezhető el”. 

Fábián Gusztáv polgármester: az első urna 30.000 Ft, a második urna 10.000 Ft.  

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy a koporsósra akkor nem lehet urnát 

tenni. Ezt nem tilthatják meg, akkor az diszkrimináció lenne.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor úgy kellene, hogy „egy sírhelybe egy koporsó és egy 

urna rátemetés lehet vagy kettő urna helyezhető el”.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: tehát egy sírhelybe egy koporsó és egy urna 

helyezhető el, vagy kettő urna helyezhető el.  

Fábián Gusztáv polgármester: a második urna elhelyezése 10.000 Ft.  

Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző: egy sírhelybe egy koporsó és rátemetéssel egy 

urna helyezhető el, vagy egy urna és rátemetéssel egy urna helyezhető. Rátemetés esetén az 

urna elhelyezés díja: 10.000 Ft.  Az egyéb díjak pedig maradnak.  

 Fábián Gusztáv polgármester: javasolja az elhangzottak szerint a határozat elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

40/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

A temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálatáról 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a köztemető rendjéről, használatának és 

igénybevételének szabályairól szóló 9/2014. (X.09.) önkormányzatirendeletében szabályozott, 

a temetővel kapcsolatosdíjakat felülvizsgálta, ami alapján megállapítja, hogy a díjakat az 

alábbiak szerint kívánja módosítani: 

1. melléklet 1. pont az alábbiakkal egészül ki: 

- egy sírhelybe egy koporsó és rátemetéssel egy urna helyezhető el, vagy egy urna és 

rátemetéssel egy urna helyezhető. Rátemetés esetén az urna elhelyezés díja: 10.000 

Ft.   

Felkéri a jegyzőt a szükséges véleményeztetési eljárás lefolytatására, valamint arra, hogy a 

rendelet módosításának tervezetét terjessze a Képviselő-testület elé. 

Felelős: Tóthné Titz Éva jegyzőt helyettesítő aljegyző 
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Határidő: a következő tervezett testületi ülés. 

 

11.) Beszámoló az önkormányzatok részvételével működő társulások 2018. évi 

tevékenységéről 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az önkormányzat három társulásnak tagja, javasolja a 

beszámoló elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

41/2019. (IV. 15.)  HATÁROZATA 

 

az Önkormányzat részvételével működő társulások 2018. évi   

tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati társulások 2018. évi 

munkájáról készült beszámolót tudomásul veszi, és elfogadja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: megköszöni a részvételt, az ülést 9:40 órakor bezárja.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 

Fábián Gusztáv      Tóthné Titz Éva 

polgármester       jegyzőt helyettesítő aljegyző 

 
 


